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+ Po pirmojo bl°ko sus- 
tabdymo, sausio 20 d., dėl 
gedimų valdymo 
apsaugos (greitai veikian
čioje automatinėje sistemo
je) turbogeneratorius Nr. 1 
įjungtas j tinklą sausio 23 
d. 1 vai. 12 min.

Elektrinės partiniam komitetui, kaip ideologinio 
darbo centrui, siekiamų pasikeitimų 
atsiliepiant skaitytojams, nedažnai suteikiamas žodis
„T. A.“ puslapiuose.

Reguliarūs reportažai iš IAE partinio komiteto 
posėdžių logiškai prašosi patys. Visų pirma todėl, kad 
visuomenė galės daryli išvadas apie komiteto veiklą, 
antra, sėkmingai dirbant jis užsitarnaus realų populia
rumą — nemaža paspirtis esamam autoritetui kovojant už 
žmonių protus. Šiandieninis reportažas iš pirmojo šiais 
metais posėdžio, sausio 11 d.

IGNALINOS AE KOLEKTYVO 

ATVIRAS LAIŠKAS
varančiai jėgai,

šerdžių

Taip jau įprasta —- dova
noti vieni kitiems naujame
tines dovanas. Naujametinį 
siurprizą pateikė ir ponas 
Z. Vaišvila. (Ponu mes jį 
vadiname jam asmeniškai 
prašant. Susitikime Snieč
kuje jis palaikė gerbiamą 
V. Čepaitį tuo, kad žodis 
,.draugas“ susikompromita
vo). Štai ką p. Z. Vaišvila 
rašo laikraštyje „Gimtasis 
kraštas“ Nr. 'i (1138), 5-11. 
01. 1989 m.: „... naujame
tinę dovaną, kurią mes ga
vome besibaigiant 1988 m 
— Utenoje statomoje naujo
je kepykloje sumontuoti 
vamzdžiai, nupirkti iš Igna
linos AE. Respublikinės 
gamtos apsaugos inspekci
jos ir hidrometeorologinės 
valdybos atstovai specialiu 
prietaisu užregistravo, kad 
vamzdžių radioaktyvumas 
2—3 kartus viršija natūralų 
foną... Vanduo į tešlą bėgs 
radioaktyviais vamzdžiais, 
pirktais IAE. Tokiu būdu 
administracija „likviduoja“
visas... radioaktyvias konst
rukcijas, kurias iki . šiol 
saugojo, pažeidžiant visas 
sanitarines normas,., ne tik 
Utenos bnlkutės bus „ypa
tingos“.

Aštraus signalo pėdsakais 
Utenoje buvo pravestas pa
tikrinimas. Štai ką nustatė 
kompetetinga tarpžinybinė 
komisija:

1. Jonizuojančio spindu
liavimo dozės stiprumas 
darbo patalpose, kur ran
dasi vamzdžiai, 8—20 mik- 
ro R/h, kas neviršija natū
ralaus fono.

2. Radioaktyvaus spindu
liavimo lygio padidėjimo 
nerasta. Komisijos išvada:

Patikrinti vamzdžiai ir 
esantys sandėlyje vamzdžiai 
tinkami naudojimui.

Aktą pasirašė: priešradia 
cinio skyriaus ir LTSR CG 
priešcheminės apsaugos vir
šininkas, pulkininkas V. 
Balašaitis, Lietuvos TSR 
Valstybinio Gamtos apsau
gos komiteto pirmininko pa
vaduotojas P. Sakalauskas.

Gamtos užteršimo tyrimo 
laboratorijos viršininkas V. 
Gašlūnas. Lietuvos TSR MA 
Fizikos instituto mokslinis 
bendradarbis V. Filistovičius, 
Lietuvos TSR CG 
metrinės laboratorijos virši
ninkas V. Derevianka, Lie
tuvos
Gamtos apsaugos komiteto 
viršininkas Z. Vaišvila (taip, 
straipsnio „Gimtajame kraš
te“ autorius).

Tiesos dėlei, noriu pridur
ti, kad Ignalinos AE iš 

viso nieko nepardavė Ute

nos kepyklos statybininkams.
Nė vieno gaminio, ne tik 

kad nešvaraus, o net pabu
vojusio IAE blokuose, mes 
niekam ir niekada neparduo
dame.

Jeigu kalbėli apie įrengi
mų arba atleidžiamų medžia
gų garantuoto švarumo iš 
IAE sandėlių, iš anksto ži
nant, kad jie švarūs (nes 

jie niekada nebuvo „zonoje“), 
prieš pakraunant mes būti
nai tikriname jų užterštu
mą, kad apsiginti nuo gali
mų mūsų audringu metu 
absurdiškų kaltinimų. Ta
čiau absurdiški kaltinimai 
todėl ir gyvuoja, kad nuo 
jų būtų sunku apsiginti. 
Juos galima pilti, lyg iš 
maišo — kuo nepagrįstesni, 
tuo geriau. Pagal principą: 
kuo daugiau melas neįtikė
tinas ir baisus, tuo labiau 
juo tikima. Naudinga dar 
kabinti etiketes (kaip tai 
buvo daroma Stalino lai
kais) — „mundiro garbės 
gerbėjai“, „gamtos niokoto
jai“, „neatsakingi žmonės“, 
„stalinistai“ ir t. t. Štai 
tokius kovos metodus nau
doja gerbiamas Z. Vaišvila.

Tiesa, pradžioje savo pub
likacijų apie Ignalinos AE 
jis pareiškė: „Mūsų pagrin
dinis tikslas —- kova su 
gandais, objektyvi informa
cija ir plačios visuomenės 
supažindinimas 
(„Komjaunimo 
(VK. T.“), 1988. 06. 09). 
Jis netgi pripažino: „Kol 
kas tai (AE) vienas ekolo

giškai švariausių elektros 
energijos šaltinių“ (..K. T.“, 
1988. 06. 09).

Vėliau pasirodė leidiniai, 
kurie tik baugina pasitikin
čius skaitytojus ir sukuria 
skambią kovotojo už gamtą 
garbę jų autoriui:

— „avarinės apsaugos 
šerdys pakraunamos spe
cialiu . kranu... Valstybinė 
atominė piežiūra pripažino 
šį techninį principą klaidin
gu“ („K. T.“, 1988. 06. 09)
7- (postringavimai, kuriuos 
ir paneigti nežinia kaip. 
esant paprastai priežasčiai, 
kad tai postringavimai);

— „Ignalinos AE išmeta 
į ežerą 
(„K. T.“, 1988. 07. 09))

— (per visą eksploatacijos 
laiką IAE neturėjo komplek- 
sonų ir jų nenaudoja) ir 
t. t, ir panašiai — dešimtis 
pavyzdžių galima pateikti.

Kiekvienas kaltinimas ai- 
skirai ne taip jau ir baisu. 
Jį galima aiškinti kaip at
sitiktinę klaidą arba netiks
lumą. Tačiau tame ir reika
las, kad visos „klaidos“ į 

vieną pusę — prieš Ignalinos 
atominę elektrinę. Tuo pa
čiu susidaro visiškai iškreip
tas, iš anksto matomas vaiz
das, o tikslingiau 
informacija. „Kovą su gan
dais“ apvainikavo atsitiki
mas su radioaktyviais vamz
džiais ir nuodingomis bul- 
kutėmis".

Gali būti, kad visos šios 
Zigmo Vaišvilos klaidos da
romos karšiai norint grei
čiau pasiekti „aukšto tikslo“, 
tačiau „blogais ketinimais 
išgrįstas kelias veda į pra

garą“. Vienų ketinimų, de
ja, permažai.

Ryšium su tuo, Ignalinos 
AE kolektyvas galvoja, kad 
turi teisę pateikti keletą 
klausimų:

Pašalinus defektą avari
nio maitinamojo energijos 
siurblio 
vamzdynuose 
riaus Nr. 2 numatoma įjung
ti į tinklą sausio 24 d.

kompleksonus“
siurbiamuosiuose

turbogenera*

ŽINIOS IŠ PARTINIO KOMITETO
+ 1989 m. sausio 16—22 

dienomis išmetamos j atmos
ferą radioaktyvios medžia
gos sudarė: inertinių radio
aktyvių dujų — 5,3—19,3 
proc. leistinos normos (LN), 
ilgaamžių rationuklidų — 
0,26 — 1,58 proc. LN, 131-o 
jodo — 1,7 — 16,7 proc.

partinio komiteto narys.
Taip pat jaunas ir jo nau

jasis pavaduotojas 150 pas
tato eksploatacijai — Olegas 
Zuravliovas, supažindino 
partinį komitetą.

G. Nefedjevas toliau tęsė 
supažindinimą su naujais 
vardais: Nikolajus Ivanovi- 
čius Sučkovas, kurį neseniai 
išrinko įrengimų bazės vir
šininku.

Visos trys kandidatūros 
patvirtintos partinio komite
to nariais.

Išklausytas IAE laisvano
riškos liaudies draugovės 
viršininko I. Klemiščevo 
pranešimas apie draugovės 
darbą^ praėjusiais metais ir 
pranešė, kad jis palieka 
savo postą, ir toliau LLD 
viršininku taps buvęs šilu
minės clektroenergijos tieki
mo meistras, miesto vetera
nų Tarybos pirmininkas E. 
Maliukovas.

Partiniame komitete buvo 
svarstomas žinomas atviras 
elektrinės darbo kolektyvo 
laiškas dėl Z. Vaišvilos 
straipsnio „Gimtajame kraš
te“, neva Ignalinos AE 

pardavusi radioaktyvių vamz
džių Utenai. Laišką perskai
tė darbo kolektyvo tarybos 
pirmininkas A. Antipjevas, 
tuoj pasipylė kai kurie prieš
taravimai. Tekste, kurį pa
ruošė S. Rusakovas, buvo 
įnešti kolegialūs pakeitimai, 
ir sekančią dieną apie pu
siaudienį laiškas jau buvo 
Vilniuje. Partinis komitetas 
nepriėmė daktaro Gebelso 
minimos pavardės, ryšium 
su melagingų faktų patei
kimo principais, o taip pat 
pridėjo punktą dėl Z. Vaiš
vilos atstovavimo liaudies 
tarybose negalimumą.

LN.
Gama spindulių fonas 

Sniečkaus gyvenvietėje 9—11 
mikro R/h.

dezo-

+ Kaip pranešė „T: A.“, 
sausio 19 d. įvyko ūkiskai
tinės komisijos 
kuriame priimtas 
pakeistas nuostatų apie vi
lkinę ūkiskaitą projektas. 
Nuostatai yra laikini ir įsi
galios nuo balandžio 1 d. 
(jie galios 6 mėnesius). To
dėl komisija nutarė įvesti 
atsiskaitymą remiantis 
dytais nuostatais, jau" I 
ketvirtyje, t. y. už sausį, 

vasarį ir kovą, ir tokiu būdu 
pravesti savitos ūkiskaitos 
repeticiją.

Komisija dirbs pogrupiais, 
kurių pirmininkai atsakys 
už ataskaitų sudarymą pagal 
nuostatus konkrečiuose elek
trinės padaliniuose.

Vakar vakare direktoriaus 
posėdžių salėje įvyko Darbo 
tarybos posėdis. Pagrindinį 
pranešimą — dėl vidūkinės 
ūkiskaitos — skaitė pirmi
ninkas V. Antipjevas. Pasi
tarimo tikslas — patvirtinti 
laikinus nuostatus.

posėdis,
antras,

Buvo priimti trys pareiški
mai dėl priėmimo į TSKP 
narius: Andrejaus Zagoros 
iš elektros cecho, 26 metų, 
išsilavinimas

nuro-
aukštasis; 

Antano Jurgelevičiaus, prof- 
komiteto pirmininko pava
duotojo, 31 melų. išsilavini
mas — aukštasis; Jurijaus 
Sipačiovo iš TAirD. 29 me
lų, išsilavinimas — viduri-

Išžiurėtos penkios perso
nalinės bylos, iš jų *
— dėl baudos panaikinimo 
už girtuokliavimą, keturios
— dėl išstojimo i§ partijos.

viena

Dėl dviejų bylų priimtas 
nutarimas — laikyti komu
nistus išstojusiais iš parti
jos; dėl KOS komunisto 
šalinimo už

1. Ar vertas 
Vaišvila,

ponas Z. 
apgaudinėjantis 

Lietuvos liaudį, kad įsigy
tų politinį kapitalą, aukštą 
vardą Lietuvos Persitvarky
mo Sąjūdžio Seimo tarybos 
nario vardą?

uis. pa-
Direktoriaus pavaduotojas 

kadrų reikalams G. Nefed
jevas partiniam komitetui 
tvirtinti pateikė chemijos 

cecho viršininko kondidatū- 
rą — Aleksandro Oryšakos, 
kurį išrinko cecho kolekty
vas ir puikiai išlaikiusį spe

cialybės egzaminą. Jam 30 
metų, įmonėje dirba 
1981 metų lapkričio mėn.,

pabuvojimus 
medblaivykloje, nemokėjimą 
nario mokesčio ir susirinki
mų nelankymą ir dėl kan
didato į TSKP narius iš 
chemijos cecho bylos — 
tarė nepriimti j
remiantis TSKP įstatų 16 
paragrafu.

ja“su
tiesa“

2. Ar pono Z. Vaišvilos
veikla Persitvarkymo Sąjū
dyje tarnauja Lietuvos
liaudies ilgalaikio ir paliki- 

auloriteto užkariavimui 
arba jo veikla, atnešdama
pigų vienadienį populia
rumą, griauna esamą judė
jimo autoritetą?

nu-
mo partiją.

nuo
„T. A.“ inf.

(šiuos klausimus. supran
tama. turi išspręsti „Sąjū
džio“ nariai).

3. Ar tarnauja pono Z. 
Vaišvilos veikla

JSTEIGTA INFORMACIJOS GRUPĖ
Visuomenės nuomonės 

viešumui ir AE darbo
analizei esant 

saugumo kontrolei.
nas. V Pelnevas. P. Gudėnas ir kl. smulkiai 
papasakojo kombinato darbuotojams apie 

mūsų šalyje organizuota informacijos ir elektrinę, jos problemas, perspektyvas 
ryšių su visuomene atominės energetikos 
srityje Tarpžinybinė Taryba.

Liet u vos
gamtos išsaugojime? 
nukreipiant visuomenės 
neapykantą tiems, kas da
linai mažai veikia gamtą,
jis, faktiškai, kovą nukrei
pia už ekologiją melagingu 
keliu.

Juk

Daugelis klausimų palietė ekologiją, 
radiacinį stovį. Susitikimas vyko draugiško-

Mūsų įmonėje dėl ryšių su visuomene. >ę aPlinl<oje. 
atominės energetikos propagandos ir aiški- Pagrindinio darbo aktyvumo kėlimui 
namojo darbo visuomenės tarpe. įkurta reikalinga plačiau naudoti vietinę,
informacijos grupė. Tuo tikslu organizuo- respublikinę spaudą. Kreipiamės j elektrinės
jamos elektrinėje ekskursijos. Periodu liepos darbuotojus, specialistus. Daugiau rašykite 
—gruodžio mėn. jų priskaičiuojama apie 30 
(600 žmonių). Susitinkama su „Sąjūdžio“ ir 
„Vienybės“ vadovais, laikraščių redakcijo
mis. su visuomene. Ieškoma naujų 
formų su visuomene.

— „nutekamieji Sniečkaus 
ir atominės elektrinės vande
nys upe (!) patenka j eže
rą“ („K. T.“, 1988. 06. 09)

4. Ar verias p. Z. Vaišvi
la atstovauti liaudies intere
sus Sąjungos arba Lietuvos 

— (visas Sniečkaus vanduo Aukščiausiojoje Taryboje. 
Ki’nius)3 ' Valomuosills ircn' Visais šiais

Radio*

apie elektrinės darbą, planuojamas ir jdie- 
giamas priemones jos patikimumo didini
mui. saugumui, personalo mokymą, elektri- 

darbo nes ir gyvenvieiės aplinkos tvarkymą. Dėl 
straipsnių publikacijos respublikiniuose 
laikraščiuose. skambinti informacijos

TSR Valstybinio
. , , klausimais

vienbalsė Ignalinos AE ko
lektyvo nuomonė —— „Ne visai švarus van

denėlis patenka į ežerą...“ 
(„K. T.“, 1988. ,07, 09) - 
(visas vanduo, panaudotas 
Ignalinos AE energijos blo

kuose atitinka normas);

never
tas.

A. Antipjevas 
Ignalinos AE darbo 
kolektyvo 
pirmininkas

Gruodžio 21 d. elektrinės darbuotojų 
grupė pabuvojo Ukmergės baldų kombinate. Krupci telef. 2 99 11.tarybos L. Durchtsanova 

; informacijos InžinierėS. Rusakovas, G. 2eltobriuchas, A. Poluški-
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LEKTORIAUS KLUBO UŽRAŠAI DEPUTATŲ KOMISIJŲ DARBAS
Šiais mekbts pradėta spausdinti nauja 'mūsų specialistai -gali kur kas daugiau.,

UNiti £od; miešto specialistams. *L*ikraštis Organizuoja medžiagų spausdini .

ai . Mes tikime, kad tai išplėš mūsų žinias, f. sprendė klausimus, liečian- 
•SUteiks tikrą, neperpasakotą informaciją, ir į čius visuomeninį maitinimą.
pagaliau, pakels dirbančių savo srityje Iš. ^j1108 AE 'visuomeni- 
- * V7,-. 4 JJ j nes kontroles grupes puses
žmonių prestižą. i buvo išsakytos darbininkų

šiandieną mūsų korespondentas kalbasi q aprūpinimo skyriaus adresu
su 'štamotologinės poliklinikos vedėju V. j pretenzijos dėl valgyklų

KorbbėlnHiovu. į Nr- 9. 10 da[bo- „Bendro
J svarstymo melu dalis pre-
j tenzjų išaiškinta. Nutarta
j patikrinimus pravesti remianr 

tis grafiku, arba pateikus 
užduotį. Dėl sanitarinių die
nų pravedimo reikalingas 
išankstinis pranešimas prieš

Pavyzdžiui, Tombove, kur ma, tačiau ne visur ją ga- keletą dienų (ne vėliau
fluoro koncentracija geria- Įima panaudoti. Tai metalo j trijų), vieną grafiko egzem-
majame vandenyje subopti- spalvos plomba, kuri dan- pi torių, paruoštą darbinnkų
mali ir svyruoja nuo 0,7 tims suteikia negražią aprūpinimo skyriuje, sanita-
iki 0,9 mg/k kariesas papli- išvaizdą. Reikalauti gydy- rinių dienų pravedimo iš-
tęs 71 proc., o KPS inten- tojo geros plombos — Lai siųsti gyvenvietės vykdo-
syvumas sudaro 2,48, t. y. reiškia, reikalauti siuvėjo majam komitetui,
žemas. Maskvoje ir Sočyje odinio palto, nors jam buvo Į darbininkų aprūpinimo
išaiškintas žemas fluoro kie- duotas dermanlinaš. Man j skyrių plaukia pastabos dėl

teko dirbti su importinėmis patiekalų kokybės. Tai 
medžiagomis, įžvežlomis į surišta su bulvių kokybe
Tarybų Sąjungą, ir noriu (pažeisti gumbai). Pagal
pažymėti, kad su jomis ne gamybos teenologiją, pa
tik patogu dirbti, bet ir vyzdžiui, bulvių košę, virtas
nuostabi plombų kokybė. bulves sumala mėsmale, 

. .. ... , todėl išmesti pažeistų gum-
. .. . *r P?ffal|au. <Je! spe- įų nėra galimybės. Buvo

cialistų trukumo. Kaip jus priimtos priemonės priežas-
galvojate kodėl susiklostė! įjų išaiškinimui. pravesta 
tokia padėtis. laboratorinė analizė, tyri-

—— Galioja įsakymas, tvir- mai. Bendras daržovių sau-
liliautis mūsų etatinės ga- gojimas organizuotas aukš-
limybes, sutinkamai kiekvie- taiile lygyje, 
nai 10 tuksi. gyventojų 
priklauso 4 gydytojai-sl.oma- 
tologai. Apie šį įsakymą 
galima dabar kalbėli ką tik 
nori, bet darbo užmokesčio 
fondas stomatologinės polik
linikos nustatomas remiantis 
šiuo įsakymu. Mes galime 
priimti 30 stomatologų su 
50 rub. mėnesiniu atlygini
mu, o galim turėti 5 sto
matologus su 300 rub. mėn. 
atlyginimu.

Be to, prašau atkreipti 
dėmesį į lai, kad dėl aukšto 
ir intensyvaus karieso pli
timo, gydytojų-slomatologų 
reikmė Sniečkaus gyvento- 

Kas jų tarpe, aukštesnė, negu 
tai numato visi Ministe
rijų normatyvai. Dėl atsiliki
mo slalomų miestų sociali
nės sferos, žmonės metais 
gydosi tik atsitiktinai. Mes 
daug skolingi gyventojams 
už praėjusius metus, o jau 
atsiranda, ir tai natūralu, 
nauji ligoniai. Žmogus šian
dieną turi turėti galimybę 
bent jau 1 kartą metuose 
aplankyti gydytoją-stoma- 
tologą ir gauti jo pilną pa

galbą per 1—2 apsilanky
mus. Šito nevykdymas yra 
surištas su sena socialine 
politika, o ne dėl gydytojų 
ir ligonių kaltės. Susida
riusioje situacijoje tolesnio 
apimčių didinimo ir slama- 
tologinės pagalbos kokybės 
gerinimo galima 
tik arganizuojant 
kooperatyvuose arba 
kaitos pagrindais, neišjun
giant gydytojų, praktikuo
jančių individualią darbinę 
veiklą. Kai kas jau daroma, 
kai kas bus įdiegia šiais 
metais. Atitinkamo dėmesio, 
mūsų nuomone, verta darbo 
forma sutarčių pagrindu 
kartu su miesto ūkiskaitinė
mis įmonėmis plečiant 
stomatologinę ir kitų ,,siau
rų“ specialistų pagalbą.

— Vasilijau Viktorovičiau, 
jūs atsakėte ir į klausimą, 
kurį aš tik galvojau jums J 
pateikti — dėl kooperatyvų.
Ką gi, mums belieka tikė- i _ ... .............. . .
tis vis geresniu aptarnavi- įj »»T* A. laikraščio plrmaja-
mu naujomis darbo organi- 9 me puslapyje išspausdintos 
žavimo sąlygomis.

Posėdyje planinės-biudže- Pagrindiniu klausimu po
sėdyje buvo: suderinimas
normų padidintos paklausos 
prekių atleidimui. Šiais 
metais truputį pasikeitė ir 
asortimentas, Truputį pasi
keitė ir prekybos organiza
vimo formos. Yra keletas 
gyventojų kategorijų, kurios 
naudojasi -šių prekių gavimo 
teise. Tai socialistinio dar
bo Didvyriai (8 žmonės), 
karių našlės (24), daugia
vaikės šeimos 71), sergantys 
vaikai, vaikystės invalidai, 
darbo invalidai (163), karo 
invalidai (63), kariai inter- 
naciolistai (65). karo vetera
nai (110), pensininkai (1,5 
i ūksi. žmonių). Be to, dar 
išduodami užsakymai ves
tuvėms (daugiau 300 į 
melus), jubiliejams, prade
dant nuo 40 metų (apie
1.5 tuksi. į metus), vardy
noms (39 nuo 1988 m. 
liepos mėn.) ir laidotuvėms 
(daugiau 100 į metus).

Daugumoje atleidimo de
ficitinių produktų normos 
sudarytos praeitų metų 
lygyje, truputį peržiūrėtas 
alkoholinių gaminių, ikros, 
pieno konservų atleidimas.

Kas liečia savaitinius įmo
nių užsakymus, buvo išsa
kytos pastabos, kad užsaky
mų stalas, aptarnaujantis 
IAE. produktus atleidžia
2.5 t ūksi žmonių, o tuo 
tarpu talonų išduota 5,5 
tūkst. (taip parodė -Vienkar

tinis patikrinimas). Tai 
apsunkina reikalingų pro
duktų atvežimo apskaičiavi
mą. Stebina tai, kad elek
trinė atsisakė realizuoti 
produktus per užsakymų 
stalus, jeigu jų kiekio ne
užtenka aprūpinti pirkėjas 
savaitės bėgyje, 
principingumas 
visiems asortimentas) ne
naudingas nei darbinnkų 
aprūpinimo skyriui (kai 
kurių produktų realizavime 
laikas apribotas), nei pirkė
ja ms.

Matyt, veikianti užsakymo 
staluose aptarnavimo forma 
ne pati tobuliausia. Komisi
ja priėjo išvadą, kad perkė
lus stalų užsakymą Nr. 2 
j Sniečkų, klausimas bus 
peržiūrėtas. Tačiau galvoju, 
kad greta komisijos būtų 
neblogai pravesti pirkėjų 
konferenciją.

Nuo 1989 metų prekių, 
atleidžiamų kreditu atitinka
mai gyventojų kategorijai, 
kur įjungiamos daugiavai
kės, jaunos (iki 30 melų) 
šeimos, veteranai, kariai 
internaciolistai, žuvusių šei
mos, sąrašas išsiplėstų.

Posėdyje težiūrėtas klau
simas dėl daugiavaikių šei
mų aprūpinimo ilgalaikio 
naudojimo prekėmis ir prekė-

profesionalaros.

VflttiĮ MMAfes — atsiplėšti nuo įprasto 
», *ti šie žmonės Tylėti

irbais jnfetifefc 4r 'mūsų 
*jie neatroUb mukūimt 

administratorinio lygio. Jau pirmasis susiti
kimas *Sti vttftu i*š Ąų - brantodfttrts fizikos 
atstovu — <i. TferČiava ’flHMliiė, kad

4r

Toks
(vienodas

STOMATOLOGAS—AfIE STOMATOLOGIJA
— Vasilijau Viktorovičiau,

Sniečkuje dantų gydymo 
problema taip pat paaštrėjo, 
kad sunku žiūrėti j ją kitaip, 
negu sudarant eilę. Ir vis
gi musų pokalbyje norėtųsi 
ištrūkti iš rato kenčiančių 
'dėl dantų Ir pamatyti visa 
iš medicininės pusės, tuo
labiau įdomų, -liečiantį vos kis, kuris neviršija 0,4 mg/l, 
ne visą žmoniją, pasakojimą. kariesas paplitęs atitinkamai

87 proc. ir 94 proc., o in
tensyvumas aukštas — 3,47 
ir 4,79.

— Iš tikrųjų, dėl karieso 
kenčia beveik "80—95 proc,
•gyventojų. Statistika rodo,
kad ekonomiškai išvystytose Remiantis Kauno medici- 
šalyse, Kur aukštas gyveni- nos instituto daviniais, fluoro 
mo lygis 7—9 žmonės iš kiekis .geriamajame vande- 
d&šimties besikreipiančių, nyje Lietuvos TSR, palyginus 
reikia 'gydyti. Tai patvirtina 
burnos ertmės -stovio rodik
lis — indeksas :KP‘$ (karie

sas, "plolnbavimas, balinimas).
Mes dantų karieso intensy
vinimą -vertiname 'Visasąjun
ginės sveikatos apsaugos 
organizacijos :nustatytais 
palyginimais 12-mėčių lygiu: 
labai žemas intensyvumas 
—^KPS —0,1 — 1;-žemas —
KPS 1,-2 — 2,6; vidutinis 
— 2,7 — 4,4; aukštas —
4,5 — 6,5; labai aukštas — 
aukštesnis 6,5 dantys I 
žmogui. Šiandien viso pa
saulio šalių užduotis —
2000 metams sumažinti KPS 
bent iki 3.

yra žemas (0,1 — 0,4 ‘mg/l), 
ryšium su tuo karieso pliti
mas gana aukštas: 88—98 
proc. ir intensyvumas taip 
pat aukštas: 4,28—6,03.

mis vaikams pagal užsakymus 
—kvietimus,

O. Beriozą

Remiantis mūsų daviniais 
karieso plitimas ir intensyvu
mas Sniečkuje taip pat, kaip 
ir visoje respublikoje, aukš
tas ir sudaro 94 proc.. KPS 
— 4,6.

Mūsų esama fluoratorinė 
palaiko fluoro kiekį iki 0,6 
mg/l. Antroje valymo įren
gimų eilėje bus įrengtas dar 
vienas įrengimas, kuris 
pagal paskaičiavimus galės 
palaikyti optimalų fluoro kie
kį vandenyje, [rodyta, kad 
tuo bus sumažintas danių 
sergamumas daugiau negu 
40 proc.

— Visa-tai masinės pro
filaktikos priemonės, 
liečia Individualias — valy
ti dantis, to dar maža, kas 
ateina į galvą...

PADĖKOS ŽODŽIAIS
Penktadienį, sausio 5 d. j Vilnių, kur 

laikinai gyventi atvyko daugiau kaip 1000 
vaikų, moterų ir senelių iš nukentėjusios 
nuo žemės drebėjimo Armėnijos, 
nuvežti šilti daiktai .surinkti 
gyventojų.

Atsiliepdami j tragediją, visą savaitę 
jaunimo klube ,, Orbita“, kur buvo organi- 

* zuotas daiktų priėmimas, ateidavo žmonės. 
S Didelę pagalbą suteikė veteranų taryba, 
8 kuri nuo 10 iki 20 vai. organizavo budėjimą 

klube.
Visus surinktus daiktus perdavė armė

nams. Pakrautas autobusas LAZ, išskirtas 
Autotransporto valdybos, atvažiavo į profi
laktoriumą ..Elfą“. Dėkodami su ašaromis 
akyse armėnai padėjo iškrauti ir priimti 
daiktus.

Priėjusiai moteriai be apsiausto, tuoj pat 
buvo įteiktas pilkas paltas, kuris jai šiuo 
metu labai pravertė. Jaudino mus tai. kaip 
šiuos nelaimės ištiktus žmones džiugina

pareikštas, nors ir mažas, rūpestis.
Sniečkuje 28 šeimos parašė pareiškimus! 

kuriuose prašoma leisti paiimti vaikus, kurie 
liko be globos. Bet kažin ar bus toks 
reikalas, nes labai jau stiprūs šios tautos 
giminystės ryšiai.

buvo 
Sniečkaus

Galvoju, kad dar reikės pagalbos, netgi 
šiems konkrečiai evakuotiems, esantiems 
greta
žmonės siūlytų lik tai, kas jiems patiems 
pirmoje eilėje būtų reikalinga ir priimtina 
esant analoginei situacijai.

kadmūsų. Ir norėtųsi.
— Ir taip, praktiškai nė

ra žmogaus, nežinančio, kas 
t*ai yra kariesas. O >ar -atsi
ras *bent vienas mokslinin
kas, žinantis jo kilmę?

— Iki šio laiko -gyvuoja 
apie 500 karieso atsiradimo 
teorijų. Daugelis įsitikinę, 
bet nieks tikrovės iki šiol

Ir dar vienas, gal būt ir nelabai reikš
mingas štrihas. tačiau jis sieloje paliko 
nuosėdą. Situacija, aiškiai charakterizuo
janti žmogaus išauklėjimą. Iškraunant au
tobusą, pagrinde dalyvavo moterys, vairuo
tojas (I. Šalna) kabinoje pasiliko pašaliniu 
stebėtoju.— Kaip nesakytų vedėjas, 

mes visi nesuprantame — • 
fluoro ir kalcio trūkumas or- suaugusiam profilaktika nepa-‘

dės. Jam reikia gydyti dan-

nežino. Juos jungia viena:
V. Abdulbarova 

Sniečkaus ^Žinijos“ drau
gijos pirmininkėgahizme ir esant nepalan

kioms sąlygoms sumažėja s* 
dantų emalės atsparumas 
ir tai pagrindas karieso 
atsiradimui, t. y. tvirtųjų 
danties audinių pažeidimui.

Kai kuriuos vaikus reikia 
konsultuoti gvdytojui-sto- 
matotogui 2—4 kartus į 
metus.

SKFLBIMA!
VSV Darbininkų aprūpi

nimo skyriaus komiso par
duotuvėje Nr. 15 (sustoji
mas „Turgus“) organizuotas 
lengvųjų automobilių ir 
tociklų su priekabomis ko
misinis pardavimas. Komi
sija priima kiekvieną ketvir
tadienį nuo 11 iki 13 vai. 

•ir nuo 15 iki 17 vai.
* * *

Norintiems karieso profi- 
Nusilpusiame organizme taktiką pravesti savo vaikams, 

(liga, nesubalansuotas maiti- galiu rekomenduoti prepara- 
nimas) -sutrinka medžiagų to „Vitaftoro“ naudojimą:

jis yra Sniečkaus vaistinėje 
ir gali gydytojas stomatolo- 

danties gas arba pediatras jį paskir
ti. Naudojant šį preparatą 

tikras

mo-
apykaita, kas tuoj pat atsi
liepia seilių sudėčiai ir ypa
tybei ir tvirtųjų 
audinių mineralizacijos ly
giui. Esant nepakankamai reikalingas tam

ertmės higienai. užsispyrimas, nes jį reikia
naudoti visą vaikystę, kas
dien ^8-=—10 mėnesių į metus. 
Be to, gydytojai-slomatolo-

burnos
vystosi mikrobai, kurie yra 
ir seilėse, tirpdo emalę.
Kariesas ir jo paaštrėjimai 
gali būti pirminiais infekci- gai gali pasiūlyti viršutinį

dantų sluoksnį padengti 
fluoro turinčiu laku.

pasiekti
darbą
ūkis-

Penktadienį, sausio 27 d.. 
14 vai. politinio švietimo 
kabinete įvyks eilinis moks- 
lo-techninio seminaro Igna
linos AE fizikos-chemijos 
problemų klausimais užsi 
ėmimas. Seminaro temos:

1. Dozinių išlaidų struk
tūra ir dozinio valdymo iš
laidų problemos. Pranešėjas 
7“ dozimetrinės laboratori
jos viršininkas M. Voroni- 
nas.

2. Susidarymas nusėdimo 
vykstant geležies korozijai 
produktų, esant pakitimams 
daugkartinio kontūro pri
verstinės

jos židiniais, iššaukiantys 
vidaus organų pakartotinais 
pažeidimais. Nors pilno su
pratimo šio mechanizmo ir 
nėra, tačiau pilnai pripažin
ta, kad infekcijų židiniai 
burnos ertmėje yra chroninių 
intosikacijų židiniais ir gali 
būti bendrų sunkių susirgi
mų, kaip reumatas, endo-ir 
miokardas ir kt.

Matyt šį ženklą būtina 
pastatyti reikalinga krypti
mi. gal autotransporto vai
ruotojams, kurie ‘važiuoja 
iš Dūkšto pusės. Tačiau čia 
toks jau yra.

Si nuotrauka niekuo ne
pasižyminti. Iš tikrųjų, lenta 
su kelio ženklais reikalinga, 
tačiau ne tam, kad klaidinti. 
Sniečkaus gyvenvietė ran
dasi dešinėje, elektrinė pasi
lieka už nugaros, o ženklas 

rodo atvirkščiai.

— Kaip jūs vertinate tuos 
įrengimus ir. tą medžiagą, 
su kuriomis dirbate?

— Gydant dantis mūsų 
poliklinikoje mes nudojame 
tuos pačius įrengimus ir 
tas pačias medžiagas, kaip 
ir daugelyje kitų mūsų ša
lies įstaigų, tačiau mūsų ap- A. Karasiovo nuotr.
rūpinimas dar tolimas iki 

— Vasilijau Viktorovičiau, geriausių užsienio pavyzdžių.
liečia

cirkuliacijos 
(DKPC) mechanizme, Jreail-jūs sakėte, kad fluoras ir kal

cis jungia 500 įvairių teori- plombavimo medžiagas. Dau
gelį metų naudojome vis tą 
patį „siliciną“ ir „silidonlą“, 
kurių plombos neilgalaikės. 
Yra gera plombavimo me
džiaga — sidabro amalga-

Ir tai visų pirma atsakingi už sekančias gat
ves ir gyvenamuosius namus“ 
pirmos skilties ketvirtą pas
traipą reikia skaityti: Par
tizanų gatvė 
Visagino gatvė — 9/13 •— 
SĖT.

PATIKSLINIMAS 
Sausio 18 d. Nr. 3 (24) ziiojant neutralų-deguonies 

vandens režimą ir dežakti- 
vacijos DKPC -.problemos. 
Pranešėjas — laboratorijos 
metalų grupės vadovas N. 
Durčhfsanovas.

Kviečiame visus norinčius.

jų. Kokia ją reikšmė karie
so profilaktikai?

j

— Spręskite patys. Fluoro 
norma geriamajame vande
nyje laikoma —- I mg vie
name litro.

14, 16;
Pokalbi vedė S inform!lcijos ",AE Perlinių 
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